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Mesto Sládkovičovo podalo projekt a zís-
kalo finančné prostriedky vo výške 1,20 mil. 
€ (36 mil. Sk) na Regeneráciu centra mes-
ta Sládkovičovo. Na poskytnutie finančných 
prostriedkov EÚ sú stanovené prísne kritéria 
a nie vždy robíte to, čo by ste chceli, ale to čo 
môžete v zmysle výzvy. Pôvodne sme na hlav-
nej ulici plánovali vybudovať chodníky, cyk-
listické chodníky, parkoviská  s prístupovými 
cestami, zmeniť vzdušné vedenie NN na pod-
zemné, dobudovať verejné osvetlenie, budovať 
informačný kanál optických káblov (pre káblo-
vú televíziu a internet), ako aj vysadiť verejnú 
zeleň vrátane mestského mobiliára – lavičky, 
smetné nádoby. Náklady na tento projekt by 
boli vo výške viac ako 3,5 mil. € (105 mil. Sk). 
Finančné prostriedky EÚ pre mestá boli limi-
tované podľa počtu obyvateľov a mesto Sládko-
vičovo na základe týchto limitov mohlo dostať 
max. 1,20 mil. € (36 mil. Sk) vrátane DPH, a to 
vrátane nákladov na vypracovanie projektovej 
dokumentácie, inžinierskej činnosti a činnosti 
stavebného dozoru. Podľa výzvy EÚ sme sa sú-
stredili na Fučíkovu ulicu a to na úsek od au-
tobusovej zastávky až ku križovatke štátnych 
ciest Pusté Úľany–Košúty.

Ďalšia podmienka EÚ bola, že štátna cesta 
nemôže jeden objekt rozdeliť na dve časti. Na 
základe týchto skutočností pre realizáciu pro-
jektu ostala len časť hlavnej ulice. 

Riešené územie sa začína od autobusovej za-
stávky a končí pri novovybudovanom parko-
visku polyfunkčnej budovy (Jednota). V tomto 
území sa nachádza okrem iného aj budova po-
žiarnej zbrojnice a budova mestského kultúr-
neho strediska. 
Projekt Regenerácia centra mesta Sládkovi-
čovo, časť A1 rieši: 
• úpravu verejných priestranstiev a prvkov 

verejnej zelene,
• výstavbu verejného osvetlenia, 
• výstavbu chodníkov a cyklistických trás, 

vrátane dopravných subsystémov,
• rekonštrukciu miestnych komunikácií vrá-

tane dopravných subsystémov odvodne-
nie spevnených plôch, parkovísk a dažďová 
kanalizácia,

• rekonštrukciu autobusovej zastávky.
Cieľom projektu je rozvinúť regionálnu in-

fraštruktúru a zvýšiť dostupnosť a kvalitu ob-
čianskej infraštruktúry, skvalitňovať a rozšíriť 
dopravné a sídelné prvky mesta. V súčasnosti je 
úprava verejných priestranstiev nedostatočná, 
chýbajú prvky verejnej zelene a verejné osvet-
lenie je zastaralé. V centre mesta chýbajú cyk-
listické chodníky. Chodníky sú zastaralé (tie 

boli postavené pred rokom 1945 a čiastočne re-
konštruované v 70. rokoch minulého storočia) 
a ich konštrukcia je nevyhovujúca. Miestne ko-
munikácie nestačia na súčasnú intenzitu pre-
vádzky. Rekonštrukcia autobusovej zastávky je 
nevyhnutná, tak ako aj odvodnenie všetkých 
spevnených plôch a budovanie spevnených 
plôch, ktoré po osadení prvkov mestského mo-
biliára budú slúžiť ako miesto oddychu.
Úprava verejných priestranstiev a prvkov 
verejnej zelene

Koncepcia sadových úprav vychádza 
z prieskumu kvality súčasnej zelene t. j. in-
ventarizácie, ktorá bola spracovaná podľa 
jednotlivých druhov drevín. Na základe vy-
hodnotenia bol vypracovaný návrh sadových 
úprav, plne rešpektujúci hodnotné dreviny a 
ponecháva ich na pôvodnom mieste. Dreviny, 
ktorých zdravotná a estetická hodnota je veľmi 
nízka, boli určené na asanáciu a na ich miesto 
sú navrhnuté nové, zdravé a druhovo vhod-
nejšie dreviny, znášajúce mestské prostredie. 
Sadové úpravy sú doplnkom nového architek-
tonického riešenia, ktoré v konečnej fáze t. j. 
realizácii, budú tvoriť jednotné dielo celého 
priestoru.
Výstavba verejného osvetlenia 

Projektová dokumentácia rieši výstavbu ve-
rejného osvetlenia na Fučíkovej ulici v rámci 
komplexu Regenerácie centra mesta v Sládko-
vičove. Súčasťou projektu rekonštrukcie a vý-
stavby verejného osvetlenia je aj prekládka 
vzdušného rozvodu NN do zeme s pripojením 
odberateľov na novovybudované rozvody NN. 
Výstavba chodníkov a cyklistických trás, 
vrátane dopravných subsystémov

Chodník pre peších bude mať šírku 2,0 m. 
Cyklistický chodník má štandardnú šírku 
3,0 m. Odvodnenie chodníkov a cyklistických 
chodníkov bude priečnym a pozdĺžnym sklo-
nom do terénu.
Rekonštrukcia miestnych komunikácií vrá-
tane dopravných subsystémov, odvodne-
nie spevnených plôch a parkovísk, dažďová 
kanalizácia

Ide o miestne komunikácie, ktoré zabezpečia 
prístup zo štátnej cesty k budovám občianskej 
vybavenosti (škola, pošta, byty) a sú v zlom 
technickom stave s nevyhovujúcou konštruk-
ciou a šírkou. V súčasnosti nie sú schopné odo-
lávať zvýšenému dopravnému zaťaženiu, preto 
navrhujeme ich úplnú rekonštrukciu. Dažďové 
vody zo spevnených plôch budú odvádzané do 
vsakovacích studní. 
Rekonštrukcia autobusovej zastávky

Predmetom návrhu je (pokr. na str. 2)      

Mesto Sládkovičovo v spolupráci s OZ Klobás-
kový klub, MO Csemadok a DHZ pozývajú na 

TRADIČNÉ STAVANIE MÁJA, 
v piatok 30. apríla 2010 od 18.00 hod na ihrisku 
FK Slavoj. V programe vystúpia deti MŠ, skupina 
Dió héj a hlavný hosť Cigánskí diabli. 
Po programe vás čaká májová tancovačka. 
OZ Klobáskový klub pripraví výborné občerstvenie 
a zároveň organizuje súťaž Gulášpárty, do ktorej 
sa môžu prihlásiť "gulášové" družstvá. 
Info: František Ruman, tel. 0903 654 854. 

Mesto Sládkovičovo 
a Privat Air Club Sládkovičovo 
pozývajú občanov na 

PRVOMÁJOVÝ LETECKÝ DEŇ 
v sobotu 1. mája 2010 od 10.00 hod. na sládkovi-
čovské letisko (areál Agropodniku za železničným 
prejazdom). 
Pre návštevníkov sú pripravené vyhliadkové lety, 
zoskoky parašutistov, kultúrny program, občer-
stvenie, výstava drobnochovateľov, gastroakcia, 
jazdy na koníkoch, kolotoče,… 

MO SRZ organizuje 1. mája 2010 

RYBÁRSKE PRETEKY na rybníku 
Vincov les. Začiatok o 8.00 hod., štartovné je 10 € 
na dve udice.

FUTBALOVÝ TURNAJ O POHÁR 
PRIMÁTORA MESTA sa bude hrať na  
1. mája 2010 na veľkom ihrisku FK Slavoj Slád-
kovičovo od 9.00 do cca 16.00 hod. a 8. mája 2010 
turnaj na malom ihrisku. 

Dňa 8. mája 2010 o 15.00 hod. sa pred budovou 
MsKS bude konať pietny akt 

KLADENIE VENCOV pri príležitosti 
65. výročia ukončenia II. svetovej vojny a od-
halenie pamätnej tabule Jana Miklošeka, prísluš-
níka RA, ktorý padol v boji v roku 1941. 
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Oznamujeme obyvateľom, že meste boli vybudované dve nové det-
ské ihriská. Jedno na sídlisku J. Dalloša a druhé na Fučíkovej ulici 
vedľa pošty. Obidve ihriská sú oplotené, majú svojich správcov a ur-
čené otváracie hodiny. Otváracie hodiny budú prispôsobené ročné-
mu obdobiu.

Detské ihrisko J. Dalloša je otvorené od 10. apríla 2010 s otvá-
racími hodinami: 8.00–20.00 hod.

Detské ihrisko ul. Fučíkova bude otvorené 1. mája 2010 
s otváracími hodinami: 8.00–20.00 hod.

Pozývame všetkých rodičov, starých rodičov, rodinných príslušní-
kov či priateľov maloletých detí k návšteve ihrísk. Veríme, že tu deti 
v hrách prežijú veľa pekných chvíľ!

Ing. Milena Poláková, prednostka MsÚ

Oznamy

V meste sa hovorí o vysokej úverovej zaťaženosti mesta. V zmysle zá-
kona č. 583 o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov môže byť mesto úverovo zaťažené, ak 
celková suma dlhu obce neprekročí 60 % skutočných bežných príjmov 
predchádzajúceho rozpočtového roka (mesto malo v roku 2009 bežné 
príjmy 3 063 296 €). 

Naše mesto má dnes okrem dlhodobého úveru na byty Stred zo 
Štátneho fondu rozvoja bývania (splácaný formou nájomného jeho ná-
jomníkmi, teda mestský rozpočet nezaťažuje) jeden krátkodobý úver 
v zostatkovej výške 8 670 €, ktorý bude splatený v roku 2010. 

Je šťastím, že sme počas hospodárskej krízy nedopadli ako mnohé 
slovenské mestá, ktoré mali vysoké úvery a tým takmer celý rozpočet 
museli vyčleniť na ich splácanie, čím ochromovali chod mesta. Našu 
finančnú situáciu ani prípadný úver neohrozí.

Ing. Milena Poláková, prednostka MsÚ

V meste sa hovorí...

Psychológovia o nás hovoria, že sme kultúra, 
ktorá sa rada sťažuje. Keď sa niekoho spýtate, 
ako sa má, povie, že zle. Poznáme mnoho náro-
dov, ktoré na túto otázku odpovedia, že sa majú 
vynikajúco. Václav Havel to nazval „blbá nála-
da“. Presne toto pociťujeme aj v našom meste. 
Sú občania, a sú to mienkotvorní občania, ktorí 
kade chodia, tade hovoria, že všetko je u nás 
zlé. Ale je to skutočne tak? Naše mesto navšte-
vuje mnoho slovenských osobností, či turistov 
a títo nás chvália, nestačia sa diviť,ako naše 
mesto napreduje. Všetci samozrejme poznáme 
stav, v akom naše mesto je, nezakrývame si 
oči pred nedostatkami, vidíme, čo treba nutne 
budovať, čo treba súrne riešiť, kde sú medzery 
v medziľudských vzťahoch, ale postojom „všet-
ko je tu zlé“ tomuto určite nepomôžeme, skôr 
naopak. Ale nedá sa urobiť všetko naraz, veď 
preto sme tu, aby sme postupne zveľaďovali, 
budovali a skrášľovali. Najväčším problémom 
je nedostatok financií, ktorých je v rokoch hos-
podárskej krízy ešte menej a práve najpálčivej-
šie problémy v meste sú závislé od finančných 
prostriedkov. Rozpočet mesta je každoročne 
pred jeho schválením 15 dní vystavený na ve-
rejných tabuliach na jeho pripomienkovanie. 
Žiaľ občania ani v tomto „nechcú pomôcť“ našim 
poslancom, lebo pripomienky nebývajú žiadne. 
Ale potom v pohostinstvách, samoobsluhách či 
na verejných priestoroch radi prezentujú svoje 
myšlienky s dodatkom „všetko je tu zlé“. Všade 

Život v našom meste

hľadáme len negatívne veci a nič pozitívne nás 
nevie potešiť. 

Stali sme sa kúpeľným mestom, kúpalisko 
sa buduje a stále si upevňuje svoju popularitu 
aj v širšom regióne. Technologický inkubátor, 
okrem toho, že slúži podnikateľom, sa čoskoro 
stane aj dôstojným kultúrnym stánkom. Tech-
nické služby stále vylepšujú svoje služby, aj 
keď práve tieto sú často terčom kritiky. Ale aj 
táto príspevková organizácia má svoj rozpočet 
a mnohé služby musí spoplatňovať, lebo komu-
nálny odpad je dnes veľmi drahá záležitosť. 
Málokto si však uvedomí, že naše mesto patrí 
na Slovensku medzi „top“ čo sa týka separá-
cie odpadu. Veríme, že generácie čo prídu po 
nás, ktoré si budú lepšie vážiť životné prostre-
die, nám budú vďačné. Mesto je právom hrdé 
aj na svoje školy. Kompletnou „generálkou“ 
prešla spojená škola – budova, zariadenie, 
telocvičňa, ihriská, taktiež budova Materskej 
školy na Fučíkovej ulici a čaká nás ešte oprava 
Materskej školy na Budovateľskej. Sme radi, 
že sa nám napriek zníženému rozpočtu darí 
udržať v  meste základnú školu s materskou 
školou s vyučovacím jazykom maďarským 
a máme pripravenú projektovú dokumentáciu 
na prestavbu budov týchto škôl, aby ich vyučo-
vací a výchovný proces mohol byť realizovaný 
v  dôstojných podmienkach a tak udržateľný aj 
v budúcnosti. Výchovno-vzdelávací proces na-
šich škôl je porovnateľný s ktorýmkoľvek mes-

tom, určite je aj tu čo vylepšovať, ale opäť to 
nie je na niektorými opakovanú vetu „všetko je 
zlé“. Úroveň nášho mesta pozdvihuje aj činnosť 
škôl, ktorých zriaďovateľom nie je mesto, či už 
je to špeciálna škola, stredná škola a v nepo-
slednom rade vysoká škola, ktorá nás zviditeľ-
ňuje na celom Slovensku. V meste pribudli nové 
športoviská, detské ihriská, zveľadil sa park. 
Takto by sme mohli vymenovať ďalšie a ďalšie 
veci. Tešíme sa na regeneráciu centra mesta. 
Vedenie mesta sa za ostatných sedem rokov 
plne sústredilo na čerpanie financií z európ-
skych fondov, lebo teraz bola tá pravá príleži-
tosť a z rozpočtu mesta by sa nikdy nepodarilo 
realizovať také veľké investície. Čerpanie eu-
rofondov je ale prísne určované, cielene defi-
nované a nemenné. Aj tu často zaznieva z úst 
niektorých negativistická poznámka, prečo ste 
to robili tak, prečo ste nepýtali viac, ale keby 
prišli na mestské zastupiteľstvo alebo na mest-
ský úrad, radi by sme im vysvetlili a oboznámili 
ich so striktnými podmienkami Európskej únie.

Viem, že po prečítaní tohto článku mnohí 
hneď vyslovia plno negatív – počnúc cukrovar-
skou ulicou, čiernymi skládkami odpadu, kon-
čiac stavom chodníkov v meste, ďalší ho nazvú 
predvolebnou „agitáciou“, ale dúfam, že bude 
aspoň zopár takých, ktorí sa na chvíľku zamys-
lia a povedia si, že nie všetko je v našom meste 
zlé a že tu žijeme radi... 

 Ing. Milena Poláková, prednostka 

Technický a bytový podnik, s. r. o., Sládkovičovo oznamuje 
zmenu adresy spoločnosti, ktorá spravuje vodné hospodárstvo 
a kanalizačnú sieť v našom meste. V kancelárii na Fučíkovej ulici 
č. 460, v budove technologického inkubátora Inovatech, č. dve-
rí 107 môžete v hotovosti uhrádzať stočné. Bližšie informácie vám 
podá konateľ TaBP, František Ruman na tel.: 0903 654 854.

V budúcom čísle spravodaja vám prinesieme informácie o fungo-
vaní tohoto subjektu a presné inštrukcie o tom, ako dať do poriadku 
všetky náležitosti, týkajúce sa kanalizačnej siete v Sládkovičove. 

František Ruman, konateľ TaBP

(pokr. zo str. 1) rekonštrukcia existujúcej autobusovej zastávky, kde 
sa navrhuje vybúranie pôvodného nástupného ostrovčeka. Vybudova-
nie nového je navrhnuté tak, aby bolo možné vytvoriť zastávku súbež-
ne s komunikáciou. Navrhuje sa odstránenie existujúceho poškodeného 
asfaltového povrchu (odfrézovanie) do hrúbky 30 mm a následné polo-
ženie nového asfaltobetónového povrchu. Súčasne budú umiestnené od-
vodňovacie žľaby a nové obrubníky. Parametre navrhovanej zastávky sú 
pre vozidlá dĺžky 18 m, čo je z hľadiska súčasného a predpokladaného 
zabezpečovania hromadnej dopravy aj v budúcnosti bude postačujúce.

Na záver: projekt Regenerácia centra mesta Sládkovičovo rieši aj 
odstránenie existujúcej budovy predajne potravín a následné vybudova-
nie oddychových plôch na týchto miestach. Veríme, že tento projekt, kto-
rý začíname realizovať v júni 2010 a dokončíme v decembri 2010, bude 
slúžiť všetkým občanom mesta. V úvode som písal, že nie vždy robíme 
to, čo by sme chceli robiť, ale to, čo môžeme. Ja osobne považujem za 
veľký úspech získanie finančných prostriedkov EÚ a verím, že počas vý-
stavby bude každý náš občan trpezlivý a s radosťou privíta hotové die-
lo, ktoré zvýši dostupnosť a kvalitu občianskej infraštruktúry, skvalitní 
a rozšíri dopravné a sídelné prvky mesta Sládkovičovo.

Ing. Anton Szabó, primátor mesta
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Výsledky výberovových konaní

Dňa 24. marca 2010 sa na Mestskom úrade Sládkovičovo konalo výberové konanie na funk-
ciu „riaditeľ Technických služieb Sládkovičovo“. Prihlásení boli traja uchádzači.

Výberové konanie sa uskutočnilo v zmysle platného výberového poriadku. Výberová komisia 
po prekontrolovaní predložených dokladov a osobnom pohovore s jednotlivými uchádzačmi 
na uvedenú funkciu odporučila primátorovi mesta menovať do funkcie riaditeľa Technických 
služieb Sládkovičovo uchádzača, ktorý sa umiestil na I. mieste pána Ing. Borisa Brunnera.

Primátor mesta pána Ing. Borisa Brunnera vymenoval dňa 1. apríla 2010 do funkcie riadite-
ľa Technických služieb Sládkovičovo.              Ing. Milena Poláková, prednostka MsÚ

Dňa 31. marca 2010 sa uskutočnilo výbe-
rové konanie na obsadenie funkcie riaditeľa 
Spojenej školy, Školská 1087, Sládkovičovo. 
Rada školy, ktorá je výberovou komisiou na 
voľbu riaditeľa školy, na základe tajného hla-
sovania zvolila do tejto funkcie na funkčné 
obdobie 5 rokov Mgr. Adrianu Farkašovú.

Ing. Mária Gubíniová, predsedníčka RŠ

Oznamujeme obyvateľom mesta, že na základe rozhodnutia 
predsedu Národnej rady SR v zmysle zák. č. 36/2010 Z.z. boli 
vyhlásené voľby do Národnej rady Slovenskej republiky na deň 
12. júna 2010, v sobotu, v čase od 7.00 do 22.00 hod.

V meste Sládkovičovo bolo vytvorených 5 volebných okrskov na kona-
nie volieb do NR SR a to nasledovne:
• Okrsok č. 1 v Základnej škole s vyuč. jazykom maďarským pri 

pomníku na Fučíkovej ulici č. 425 pre voličov bývajúcich v uliciach: 
Fučíkova od č. d. 73 do 145, od 263 do 292, od č. d. 324 do 371, od 
400 do 462, č. d.1147, 1661, 1726, Školská, Galantská, Jesenského, 
Seredská, Richterova, Krátka, Mierová a Z. Kodálya.

• Okrsok číslo 2 v Školskej jedálni ZŠ na Školskej ulici pre voličov 
SR bývajúcich v uliciach: Devátova, Mlynská, Košútska a na Sídl. 
J. Dalloša.

• Okrsok číslo 3 v Materskej škole Budovateľská na ul. Janka Kráľa 
1315 pre voličov bývajúcich v uliciach: Fučíkova od č. d. 1 do 72, od 
691 do 743 a č. 1101, 1499, 1877–1879, SNP, kpt. Nálepku, Záhrad-

Voľby do NR SR 12.júna 2010 

nícka, Železničná, Budovateľská, ul. Janka Kráľa, Fr. Kazinczyho, 
Muškátova, Lipová.

• Okrsok číslo 4 v Základnej škole maďarskej na Abrahámskej ul. 
č. 385 pre voličov bývajúcich v uliciach: Cukrovar, Cukrovarská, 
Fučíkova č. 372 a 373, Abrahámska, Cintorínska, Hviezdoslavo-
va, Pionierska, Sigetská, na Dánoši a v Zátiší. Do tohto volebného 
okrsku sú zaradení i občania, ktorým bol zrušený trvalý pobyt. 

• Okrsok číslo 5 v objekte Hordeum Nový Dvor pre voličov bývajú-
cich na Novom Dvore.
Každý volič obdrží oznámenie o čase konania volieb, o mieste voleb-

ného okrsku, kde môže volič voliť aj so zoznamom zaregistrovaných 
kandidátov najneskôr do 18. mája 2010.

Voliči, ktorí majú trvalý pobyt na území SR a v čase volieb sa zdržia-
vajú mimo územia SR, môžu požiadať o voľbu poštou. Žiadosť o voľbu 
poštou musí volič zaslať na adresu mestského úradu v mieste svojho 
trvalého pobytu tak, aby bola doručená najneskôr do 23. apríla 2010.                       

Edita Kyselová

36. mimoriadne zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v Sládkovičove 17. februára 2010

Rokovanie mimoriadneho zasadnutia MsZ 
otvoril primátor mesta Ing.Anton Szabó. 

Primátor mesta informoval prítomných 
o potrebe odsúhlasenia kúpy pozemku od 
Ministerstva hospodárstva  k výstavbe  Hy-
gienického zariadenia pre marginalizova-
né skupiny na Cukrovarskej ulici.
Poslanci MsZ prerokovali a schválili:
• kúpu pozemku parc. č. 283/1, zastavaná 

plocha o výmere 20 524 m2, vedeného na 
LV č. 2635 k.ú. Sládkovičovo v celosti, od 
Ministerstva hospodárstva SR, Miero-
vá 19, 827 15 Bratislava 212 za cenu 
0,033 €/m2 t. j. 677,30 €.  
Primátor mesta Ing.Anton Szabó poďako-

val všetkým za účasť a zasadnutie ukončil.
Ing. Milena Poláková, prednostka MsÚ

 Záhradkári volili

V piatok 5. marca 2010 sa uskutočnila v Klube dôchodcov v Sládkovičove Výročná členská 
schôdza ZO Slovenského zväzu záhradkárov. V úvode predseda ZO privítal všetkých členov, ako 
aj delegáta z OV SZZ p. Ing. Ivánkovú a všetkým členkám zablahoželal k blížiacemu sa MDŽ a 
obdaroval ich karafiátmi. VČS sa niesla v znamení hodnotenia uplynulého obdobia a to od po-
sledných volieb v roku 2005. Prítomní si vypočuli správu o činnosti za uplynulé volebné obdobie, 
správu o hospodárení, plán hlavných úloh do ďalšieho obdobia, ako aj rozpočet na finančné 
pokrytie plánovaných úloh. Po týchto bodoch programu sme pristúpili k najdôležitejšiemu bodu 
a to k voľbe nového výboru ZO SZZ na obdobie 2010–2015. 

Do výboru boli navrhnutí a zároveň zvolení Ján Bognár, Jaroslav Feješ, Ľubomíra Košťány-
iová, Ján Németh a Anton Uher. Členovia ZO svojimi hlasmi dali najavo spokojnosť s prácou 
výboru a činnosťou ZO a jednohlasne odsúhlasili aj plán činnosti na ďalšie obdobie. Po schvá-
lení uznesenia predseda ZO SZZ poďakoval členom predchádzajúceho výboru za prácu, ktorú 
vykonali v prospech ZO, vylosoval tombolu – päť cien, záhradkárske potreby, ktoré sa môžu 
zužitkovať v záhradke práve teraz v jarnom období. Potom už v rámci neformálnej debaty sme 
skonzumovali malé občerstvenie a s predsavzatím splniť vytýčené úlohy sme VČS ukončili. 

Ďakujem všetkým členom ako aj delegátke OV SZZ za aktívnu účasť a zároveň pozdravujem 
a prajem veľa zdravia tým členom, ktorí sa zo zdravotných dôvodov nemohli VČS zúčastniť. 
Veľké ďakujem chcem vysloviť aj členkám klubu dôchodcov, ktoré nám obetovali svoj voľný čas 
a vytvorili príjemné prostredie na rokovanie. 

Németh Ján, predseda ZO SZZ

Hudobné Hrajkovo 
je nový projekt, ktorý finančne pod-

poril Fond T-mobil Slovensko, a. s., 
nadácia PONTIS. 

Vďaka ich podpore sme do detské-
ho centra zakúpili hudobné nástroje 
a otvorili sme program s rovnakým 
názvom zameraný na rozvoj hudob-
ných a pohybových schopností našich 
najmenších. Veľmi pekne ďakujú deti 
z Hrajkova. 

Jarmila Ivanová

Slovenský zväz záhradkárov, základná 
organizácia Sládkovičovo v spolupráci 

s MsKS vyhlasuje IV. ročník súťaže

o NAJKRAJŠIU 
PREDZÁHRADKU
Kritériá hodnotenia: vhodnosť rastlín 
použitých k výsadbe, estetický dojem 

a čistota predzáhradky.
Tlačivá prihlášok do súťaže si môžete 

vyzdvihnúť v knižnici.
Uzávierka prihlášok je 31.mája 2010

Termíny hodnotenia: jún a august 2010
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37. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove
7. apríla 2010

Rokovanie 37. zasadnutia MsZ otvoril pri-
mátor mesta Ing.Anton Szabó a konalo sa 
podľa schváleného programu.

Interpelácia poslancov:
• P.Frantová – dotazovala sa, kedy bude 

otvorené novovybudované detské ihrisko 
vedľa pošty.

• odpovedal primátor mesta, že detské ihris-
ko bude otvorené po zatrávnení asi 1.  mája 
2010.

• PhDr. Pethöová sa zaujímala o prijímanie 
detí do predškolských zariadení, či sú 
všetky deti prijaté podľa požiadaviek, ak 
nie, žiada problém riešiť; upozornila na 
problém množenia hlodavcov na sídl. Bu-
dovateľská, žiadala situáciu riešiť.

• odpovedal primátor, že prihlášky detí do 
materských škôl sa odovzdávajú v stano-
venom termíne, počet prihlásených a voľné 
miesta budú preverené , na základe čoho 
sa bude konať ďalej.

• P.Németh upozornil na dezolátny stav au-
tobusovej zastávky na Novom Dvore; žiadal 
opätovne žiadať vyznačenie prechodu pre 
chodcov pri autobusovej zastávke na No-
vom Dvore, ktorý nám už raz dopravný in-
špektorát neschválil; žiadal v rámci opráv 
ciest v meste opraviť aj cestu na Novom 
Dvore,

• odpovedal primátor, že bežná údržba 
všetkých autobusových zastávok mesta 
bude vykonaná v roku 2010; súpis opráv 
ciest bude urobený pre celé mesto, ale 
finančné prostriedky ani v jednom roku 
nestačili na vykonanie všetkých nutných 
opráv; vyznačenie prechodu pre chodcov sa 
bude žiadať znova.

Hlavná kontrolórka mesta JUDr. Andrea 
Klabuzai vykonala kontrolu plnenia uznesení 
z 35.a 36. zasadnutia MsZ a skonštatovala, že 
uznesenia sú splnené alebo sú v štádiu rieše-
nia. Mestské zastupiteľstvo kontrolu plnenia 
uznesení zobralo na vedomie.

Poslanci MsZ prerokovali a schválili:
• Územný plán obce – mesta Sládkovičovo 

s vyhodnotením pripomienok a stanovísk 
podľa prílohy č. 1., 

• Všeobecné záväzné nariadenie mesta 
Sládkovičovo č. 72, ktorým sa vyhlasuje 
záväzná časť Územného plánu obce – mes-
ta Sládkovičovo,

• prijatie strednodobého úveru vo výške 
70 317 € na spolufinancovanie projektu 
Sládkovičovo – kanalizácia a ČOV, 

• rozdelenie dotácie z Ministerstva financií 
SR vo výške 107 571 € 

• 1. úpravu rozpočtu mesta k 31. marcu 
2010 vo výške 358 250 € v príjmovej aj 
výdajovej časti rozpočtu vyrovnane, 

• odpredaj časti pozemku (vo výmere 478 m2) 
v celkovej výmere 1 973 m2, vedených na 
LV č. 1705 k. ú. Sládkovičovo v celosti pre 
M. J. A., s. r. o., Silvánska 29, Bratislava za 
cenu 33 €/m2, 

• vyplatenie akcií, ktoré boli odsúhlase-
né uznesením č. 517/MsZ–2005 zo dňa 
12. októbra 2005 Jánovi Šramovi, Adamov, 
ČR v sume 533 €, 

• kúpu pozemku parc. č. 3482/2 zastavaná 

plocha vo výmere 65 m2, parc. č. 3488/19 
zastavaná plocha vo výmere 83 m2, parc. 
č. 3488/20 zastavaná plocha vo výmere 
120 m2, parc. č. 3489/85 ostatná plo-
cha vo výmere 383 m2, parc. č. 3489/87 
ostatná plocha vo výmere 91 m2 a parc. č. 
3489/88 ostatná plocha vo výmere 358 m2, 
vedených na LV č. 2946 k. ú. Sládkovičovo 
v podiele 99/2376 od Mikuláša Dömé-
nya bytom Sládkovičovo v celkovej sume 
304,1 €, 

• kúpu pozemku parc. č. 3482/2 zastavaná 
plocha vo výmere 65 m2, parc. č. 3488/19 
zastavaná plocha vo výmere 83 m2, parc. 
č. 3488/20 zastavaná plocha vo výmere 
120 m2, parc. č. 3489/85 ostatná plocha vo 
výmere 383 m2, parc. č. 3489/87 ostatná 
plocha vo výmere 91 m2 a parc. č. 3489/88 
ostatná plocha vo výmere 358 m2, vede-
ných na LV č. 2946 k.ú. Sládkovičovo v po-
diele 99/2376 od Anny Döményovej bytom 
Sládkovičovo, v celkovej sume 304,1 €, 

• vyplatenie odmeny za rok 2009 pre hlavnú 
kontrolórku mesta JUDr. Andreu Klabuzai 
vo výške jedného mesačného platu,

• vyplatenie odmeny za rok 2009 pre vedúcu 
Mestského kultúrneho strediska p. Evu 
Sudovú vo výške jedného mesačného platu,

• vyplatenie odmeny za rok 2009 pre do-
časne povereného riaditeľa Technických 
služieb Sládkovičovo Ing. Ladislava Šimeka 
vo výške jedného mesačného platu,

• financovanie neoprávnených nákladov vo 
výške 323 000 € na projekt mesta Slád-
kovičovo Dúha – zariadenie pre seniorov 
s denným stacionárom, realizovaného 
v rámci výzvy ROP–2.1c–2010/02.

Poslanci MsZ zobrali na vedomie:
• správy o výsledkoch hospodárenia orga-

nizácií zriadených mestomza rok 2009: 
Technické služby, Termálne kúpalisko VL, 
s. r. o., Poliklinika, n. o., Mestské kultúrne 
stredisko a Technologický inkubátor Inova-
tech.

Poslanci MsZ prerokovali a neschválili:
• členstvo Mesta Sládkovičovo v Únii miest 

Slovenska.

Diskusia: 
• poslankyňa PhDr. Pethőová požiadala 

o informáciu o stave lekárov v meste,
• primátor odpovedal, že v Poliklinike, n. o. 

je toho času 5 lekárov, v mesiacoch apríl 
a máj nastupujú nové lekárky – pediatrič-
ka a  všeobecná lekárka,

• poslankyňa p. Frantová žiadala informáciu 
o vybudovaní chodníkov v okolí budovanej 
kruhovej križovatky, hlavne chodník sme-
rom na Galantu,

• primátor informoval, že plánované je vybu-
dovanie chodníka v dĺžke cca 80 m, dĺžka 
chodníkov je však 200 m. Na 120 m bude 
potrebné nájsť finančné prostriedky, z toho 
dôvodu budú vyvolané rokovania, 

• poslanec p. Németh sa opätovne vrátil k 
prechodu pre chodcov cez štátnu cestu na 
Novom Dvore a uviedol, že na Tárnoku bol 
taký istý prípad a dopravný inšpektorát 
prechod pre chodcov na tomto úseku povo-
lil. Žiadal o preverenie a podanie opätovnej 

žiadosti o prechod pre chodcov na Novom 
Dvore.

• vedúca MsKs p. Sudová pozvala prítom-
ných na akcie usporiadané Mestom Slád-
kovičovo a MskS, konané v mesiaci apríl 
a máj, 

• primátor mesta informoval aj o pripravo-
vanej interlige medzi organizáciami mesta 
Sládkovičovo na multifunkčnom ihrisku,

• občianka p. Šuterová zo Zátišia informo-
vala, že majú založené občianske združe-
nie, robia projekty ako napr. na ihriská 
a športoviská a z toho dôvodu požiadala 
o riešenie situácie ohľadne lekárov na 
ulici Zátišie. Vyslovila nespokojnosť s prí-
tomnosťou lekárov z dôvodu parkovania 
pacientov, ktorí idú k lekárom a z dôvodu 
nedostatku parkovacích miest obsadzu-
jú aj parkoviská okolitých domov, ako aj 
z dôvodu znečisťovania ulice a požiadala aj 
o vyhovujúcejšie značenie ohľadne budova-
nia kruhovej križovatky, lebo všetky autá 
aj kamióny smerujúce do Galanty sa točia 
na ulici Zátišie,

• primátor informoval, že na štátnej ceste 
značenie určuje dopravný inžinier z DI 
Galanta a nie mesto, ktoré do značenia 
nemôže zasahovať, iba požiadať o jeho 
zmenu, 

• poslanec p. Brunner ohľadne Zátišia 
uviedol, že v meste je veľa ulíc kritických 
a parkujúce autá zabraňujú vstupu do 
rodinných domov, ako napr. aj Richterova 
ulica a obyvatelia nežiadajú ohradiť ju 
rampami.

• občan p.Talamon žiadal prešetrenie oplote-
nia Zátišia, lebo podľa jeho vedomia kolau-
dácia bez predeľovacieho plotu nemala byť 
vykonaná,

• primátor mesta dodal, že túto skutočnosť 
musí prešetriť štátny stavebný dohľad,

• MUDr. Kubáni, pokračoval v diskusii 
týkajúcej sa ambulancií v lokalite Zátišie 
a poukázal na Rozhodnutia Krajského 
stavebného úradu v Trnave vo veci zmeny 
užívania stavby, 

• primátor konštatoval, že mesto konalo 
v zmysle zákona a aj ďalšie rozhodnutia 
budú v zmysle zákona. KSU nemôže roz-
hodovať, môže naše rozhodnutie zrušiť čím 
vznikne povinnosť na nové konanie, 

• zástupkyňa ulice Zátišie opätovne žiadala 
zrušenie ambulancií a dodala, že podľa nej 
nie sú vyhovujúce ambulancie, čakáreň a 
parkoviská, nakoľko ona vlastní taký istý 
dom a priestor je v ňom malý a na ambu-
lanciu nepostačuje. Obyvatelia Zátišia vy-
jadrili jasný postoj proti lekárom v Zátiší,

• MUDr. Kubáni dodal, že on povolenie hy-
gieny má a priestory vyhovujú,

• poslanec p. Bende dodal, že zákon je 
dodržaný, základná chyba bola u predajcu 
obytných domov na Zátiší, ktorý neinfor-
moval o tom, že sa tam plánujú ambu-
lancie. Opustenie novej polikliniky bolo 
od lekárov veľmi neseriózne aj keď sa im 
vychádzalo v ústrety a vzniklým problé-
mom utrpeli hlavne obyvatelia mesta.

Primátor mesta Ing.Anton Szabó poďakoval 
všetkým za účasť a zasadnutie ukončil.

Ing. Milena Poláková, prednostka MsÚ
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Zo života našej školy

Na našej škole sa život nikdy nezastaví. Žiaci i pedagógovia usilovne 
pracujú na tom, aby spoločná práca bola plynulá, zaujímavá a cenná. 
Naši žiaci reprezentujú svoju školu na rôznych súťažiach.
• Začiatkom februára sme sa zúčastnili súťaže Krásna maďarská 

reč (Szép magyar beszéd), následne na krajskom kole olympiády 
z nemeckého jazyka. Na tejto súťaži získal Richard Sípos žiak 9. 
triedy II. miesto.

• Uskutočnilo sa školské kolo Pytagoriády, kde sme mali viac úspeš-
ných riešiteľov, ktorí nás budú reprezentovať na okresnej súťaži. 
Žiaci sa zapojili i do matematickej súťaže Klokan, ale i do súťaže 
v prednese poézie a prózy („Tompa Mihály vers- és prózamondó 
verseny), kde získal strieborné a bronzové umiestnenie. Náš žiak 
na súťaži  Poznaj slovenskú reč obsadil druhé miesto. Všetkým 
našim reprezentantom gratulujeme a sme na nich nesmierne hrdí.

• 12. februára sme pre žiakov 5.–9. ročníkov organizovali valentín-
sky maškarný ples, na ktorom sa vynikajúco zabávali. Vyvrchole-
ním dňa bolo losovanie tomboly.

• 19. februára mali 1.–4. ročníky tiež maškarný ples, na ktorom sa 
predstavilo množstvo originálnych masiek a veru porota mala veľ-
mi ťažkú úlohu pri určení víťaza. Zato deti boli účastníkmi skvelej 
zábavy.

• 24. februára sme zorganizovali súťaž, s názvom Alfonz Talamon 
očami detí. Cieľom súťaže bolo, aby sme predstavili rodáka nášho 
mesta, jeho život a tvorbu. Prezentácie postavili porotu pred ťažkú 
úlohu. Víťazná dvojica súťaže  – Katona Zoltán a Kucsera Patrik, 
žiaci VII. triedy – svoju prezentáciu predstavia i na slávnostnom 
odovzdávaní Ceny Alfonza Talamona. 

• Marec je mesiacom knihy, preto sme zavítali do mestskej knižnice, 
kde sme sa porozprávali a poradili s tetou Helenkou, vypočuli si 
úryvky z diel jednotlivých autorov.

• 10. marca sa naši deviataci zúčastnili celoslovenského testovania. 
Testy písali z matematiky, slovenského a maďarského jazyka.

• 12. marca zorganizovala základná škola vo Veľkých Úľanoch 
rozprávkový festival, na ktorom sa zúčastnili i žiaci našej školy. 
Vrátili sa plní zážitkov, získali i nové skúsenoti.

• 14. marca usporiadala MO Csemadoku spomienkovú slávnosť, 
na ktorej sme vzdali hold hrdinom revolúcie z roku 1848. Žiaci na 
túto príležitosť pripravili hudobno-literárne pásmo.

• 26. marca žiaci kvetinami i básňami pozdravili pani učiteľky pri 
príležitosti Dňa učiteľov. Poďakovali sa im za starostlivosť a ich 
záslužnú, únavnú prácu.

Mgr. Katarína Baloghová

Slávnostné zasadnutie komisie rozvoja 
vzdelávania mládeže pri príležitosti Dňa učiteľov

28. marec je sviatkom všetkých pedago-
gických pracovníkov. Aj vedenie mesta Slád-
kovičovo si cení prácu všetkých pedagogic-
kých pracovníkov, ktorí vyučujú na školách 
a v školských zariadeniach v našom meste. 

Na znak úcty k ich práci pri príležitosti Dňa 
učiteľov komisia rozvoja vzdelávania mládeže 
pri mestskom zastupiteľstve v Sládkovičove 
pripravila dňa 30. marca 2010 slávnostné za-
sadnutie komisie, na ktorom primátor mesta 
a predsedníčka komisie poďakovali prítom-
ným zástupcom všetkých škôl a školských 
zariadení v meste za ich prácu v oblasti vý-
chovy a vzdelávania. 

Ing. Mária Gubíniová, 
zapisovateľka komisie

Mestská knižnica v spoluprá-
ci s pedagógmi Spojenej školy 
Karola Kuffnera v Sládkovičove 
zorganizovala besedu s RNDr. 
Františkom Kelem, PhD, snáď 
najznámejším slovenským ces-
tovateľom, horolezecom, geogra-
fom, polárnikom, publicistom 
a aj pedagógom. Pán Kele si pre 
deti pripravil zaujímavú pred-
nášku s premietaním fotografií 
a filmov z jeho nespočetných ciest 
na všetky kontinenty. Vo svojich 
spomienkach preskakoval tisíce 
kilometrov, zo severného pólu na 
Saharu, z Polynézie do Ecuado-
ru,... na fotografiách sa striedali 
tučniaci s obrázkami z tropických 
pralesov. 

Posledných 15 rokov sa Fran-
tišek Kele venuje mapovaniu 
a propagácii ciest troch veľkých 

Beseda so spisovateľom

slovenských cesto-
vateľov – Mórica Be-
ňovského, Martina 
Kukučína a Milana 
Rastislava Štefánika 
a aj o  svojich cestách 
po stopách týchto 
cestovateľov deťom 
porozprával. Odpove-
dal aj na mnoho zve-
davých otázok, ale 
bohužiaľ, na mnohé 
svoje  otázky, ktoré deťom položil, 
odpovede nedostal. Naši šiestaci 
nepoznajú meno ani jedného slo-
venského ani svetového horolezca, 
či cestovateľa. 

Kde je chyba, že naše deti ne-
tušia, kto bol sir Edmund Hillary, 
kto je Reinhold Messner a mená 
slávnych slovenských horolezcov 
ako Ivan Gálfy, Zoltán Demján, 

Jozef Psotka, či Peter Valušiak im 
nič nehovoria? Asi sa tento adre-
nalínový šport málo zviditeľňuje.

Pod Tatrami vyrástli všetci 
priatelia a kolegovia Ferka Keleho, 
s ktorými na jednom lane zdolával 
tie najvyššie štíty sveta. A hoci je 
nám všetkým jasné, že horolezec-
tvo nie je taký populárny šport 
ako futbal a  hokej, na našich 

horolezcov môžeme byť práve tak 
hrdí ako na futbalistov či hokejis-
tov a  asi by sme o  ich úspechoch 
mali vedieť viac. 

Zaujímavá beseda s Františkom 
Kelem určite prebudila záujem 
detí o tento šport a o vynikajúce 
knihy, v ktorých autor zachytil 
zážitky zo svojich ciest. 

ES
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Po odbornom seminári sme všetkých odborníkov pozvali na prezentáciu publi-
kácie Barón Karl Kuffner de Dioszegh a diószegský cukrovar / Diószegi Kuff-
ner Károly báró és a diószegi cukorgyár. Na toto pre naše mesto mimoriadne 
významné podujatie sme pozvali okrem poslancov MsZ a hostí z oblasti verejnej 
správy a politiky, predovšetkým autorov jednotlivých kapitol a všetkých tých, ktorí 
nám pomohli pri zbieraní obrazových i textových materiálov. Prítomným hosťom sa 
prihovoril primátor mesta, ktorý poďakoval tímu pracovníkov, ktorí túto publikáciu 
pripravili. Krásne slová o úcte k vlastnej histórii predniesla PhDr. Katalin Vadkerty, 
CSc., ktorá sa históriou cukrovarníctva na území Slovenska zaoberá už viac ako 
50 rokov. Prítomní autori spolu s primátorom potom novú knihu posypali cukrom, 
aby mala sladký život. 

Ešte raz ďakujeme Ministerstvu kultúry SR, ktoré nám poskytlo grant na vydanie 
tejto publikácie, ale aj sponzorom – Syngenta Slovakia, s. r. o., Bratislava, Vysoká 
škola Sládkovičovo, hotel Tevel Sládkovičovo, Hordeum, s. r. o., Sládkovičovo, Ing. 
Anton Szabó, primátor mesta, Alexander Bende, Ing. Ladislav Piši, Ing.  Alexander 
Karsay, Ján Kováč, OZ Ponvagli Sládkovičovo a OZ Mached Malá Mača. 

Publikáciu si môžete zakúpiť v mestskej knižnici v Inovatechu.                        ES

Pocukrovali sme novú knihu, aby mala 
sladký život

Literárne pásmo 
z tvorby Kláry Jarunkovej 

V roku 2010 uplynie 5 rokov od úmrtia spisovateľky Kláry Jarun-
kovej. Galantská knižnica pri tejto príležitosti usporiadala literárne 
pásmo z jej tvorby. Zúčastnili sa ho aj žiaci Spojenej školy v Sládko-
vičove: štvrtáci, piataci aj šiestaci.

Ďakujeme pani Hajdušekovej za program: besedu o dielach spi-
sovateľky, o jej plodnom profesijnom živote, za hlasné čítanie i mož-
nosť ilustrovať dielo O vtáčikovi, ktorý vedel tajomstvo. Žiaci sa te-
šili aj prehliadke knižnice. Radosť im urobila možnosť vlastnoručne 
manipulovať s knihami. Pracovníčky GK sa so svojimi malými po-
slucháčmi rozlúčili drobnými darčekmi.

Vesmír očami detí – 24. ročník výtvarnej súťaže bol pre našu ško-
lu úspešný. Práca Martina Bohuslávka z III. B triedy s názvom 
Zelená vesmírna diera postúpila do celoslovenského kola.

Podobný úspech dosiahla aj Vanda Horváthová z I. B triedy. Vo 
výtvarnej súťaži Zvieratká v záhrade jej práca postúpila do celoslo-
venského kola Európa v škole – literárna a výtvarná súťaž. 

Vo výtvarnej časti súťaže práca Romana Mihala z I. B triedy po-
stúpila do celoslovenského kola. Získali sme aj dve ocenenia.

V literárnej časti súťaže Ján Kuki z V. A triedy získal 1. miesto 
v okresnom kole súťaže a so svojou prácou postúpil do celosloven-
ského kola.

Spojená škola Sládkovičovo

Literárne a výtvarné 
úspechy žiakov

Vieš spievať? Máš talent? Tu je tvoja šanca. Vyplň prihláš-
ku a prihlás sa do speváckej súťaže. Možno odštartuješ svoju 
kariéru na umeleckej dráhe. 
Podmienky súťaže mladých talentov:
• vek: 14–30 rokov, 
• termín podania prihlášky do 31. mája 2010
• na adresu: TOPZONE, s. r. o., Fučíkova 236, 925 21 

Sládkovičovo, 
• štartovné 10 eur, 
• zabezpečenie hudobného podkladu, 
• krátky životopis, 
• termín konania súťaže – október 2010.

Prihláška do súťaže mladých talentov, interprétov popu-
lárnych piesní

meno a priezvisko: ......................................................................

vek: ........................ adresa: .....................................................

................................................................................................... 

zamestnanie/škola: ....................................................................

skupina: ......................................................................................

členovia: ......................................................................................

.....................................................................................................

.....................................................................................................

názov súťažnej piesne: ..............................................................

autor: ...........................................................................................

názov druhej súťažnej piesne – inojazyčnej: 

.....................................................................................................

autor: ...........................................................................................

tel.: ..............................................................................................

e-mail: .........................................................................................
Súhlasím s podmienkami súťaže a so zverejnením osobných 
údajov v súvislosti so súťažou podľa zákona 428/2002.

V ............................................................, dňa ..........................

podpis

 

Hľadáme mladé 
talenty
.

Spoločnosť maďarských spisovateľov na Slovensku i v tomto roku udelí literárnu 
cenu Alfonza Talamona, ktorá bola založená v roku 2006 s cieľom oceniť prácu maďar-
sky píšucich prozaikov na Slovensku.

V roku 2006 pri príležitosti 10. výročia úmrtia mladého talentovaného spisovateľa 
získal cenu Lajos Grendel, nositeľ Kossuthovej ceny, v nasledujúcom roku to bola Mag-
da Kovács z Tornale. Ako tretí v poradí získal cenu Gyula Duba, nositeľ Ceny Attilu 
Józsefa a vlani to bola Anikó N. Tóth, laureátka Ceny Imre Madácha. Výbor Spoločnosti 
maďarských spisovateľov na Slovensku v roku 2008 zmenil pravidlá udeľovania ceny 
a scenár udeľovacej slávnosti. Na základe tejto zmeny v prvom kole určí tri osoby, ktoré 
si toto uznanie za svoju tvorbu najviac zaslúžili a v druhom kole rozhodne o tom, kto 
bude laureátom Ceny Alfonza Talamona.

O výsledku tajného hlasovania sa dozvieme na udeľovaní ceny, ktoré sa bude ko-
nať 14. mája 2010. Práve preto na slávnosť dostanú pozvania všetci traja nominovaní.
Ukážky z ich tvorby odznejú v podaní známych umelcov. V tomto roku sú nominovaní 
Zoltán Szalay, Péter Hunčík, István Z. Németh.                 SZMÍT

Nominácie na literárnu cenu Alfonza 
Talamona
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Už tradične mesiac marec spájame nielen s príchodom jari, ale i s knihami, ktoré sú je priate-
ľom človeka a patria medzi neodmysliteľných spoločníkov malých, mladých a starších.

V tomto mesiaci našu knižnicu navštevujú už tradične nižššie ročníky základných škôl. Ale 
tento rok k nám zavítali aj malí škôlkari. Našim cieľom a snahou je už od útleho veku deti mo-
tivovať k čítaniu kníh a udržať si trvalý záujem o literatúru. Miestom stretnutí s knihami nie sú 
len kníhkupectvá, ale svoje nezastupiteľné miesto majú knižnice. 

Pre najmenších prváčikov, ktorí prišli do knižnice po prvýkrát to bol pekný zážitok. Mali 
možnosť oboznámiť sa s fungovaním knižnice. Ochotne sme im ukázali, kde sa ktorá kniha 
nachádza, ako sú knihy zoradené a kde nájdu tú svoju obľúbenú. Každá kniha má svoje miesto. 
Niektorí nám hrdo predvieli aj svoje čitateľské schopnosti. Ako darček od nás obdržali zdar-
ma svoj prvý čitateľský preukaz. Deti od nás odchádzali so svojou prvou vypožičanou knihou 
a prisľúbili, že sa stanú našimi vzornými čitateľmi. Aj starší žiaci boli oboznámení s knižnicou. 
Pripravili sme pre nich výstavu zaujímavých encyklopédií a najnovšiu literatúru. Žiaľ, čoraz viac 
mladých ľudí zanedbáva beletriu a využívajú internet. Je to krok dozadu. Boli by sme radi, keby 
mala naša knižnica väčšiu návštevnosť po celý rok a nie len v marci, mesiaci knihy.

Mestská knižnica Sládkovičovo pozýva širokú verejnosť na výpredaj kníh (duplikáty, 
staré vydania) za symbolickú cenu 0,20 € za jeden kus. Možno práve medzi týmito knihami 
objavíte tú vašu. Výpredaj sa koná vo vestibule Inovatechu. Otváracie hodiny knižnice – den-
ne od 10.00–18.00 hod. v sobotu od 8.00–12.00 hod.                                      Tatarína Talamonová

 

Marec, mesiac knihy 
v našej knižnici

K zvolaniu tohto ojedinelého stretnutia od-
borníkov z oblasti ochrany pamiatok sme 
pristúpili z dôvodu potreby ochrany pamiat-
kových objektov v našom meste. Je nepocho-
piteľné, že v našom meste nie je jediný objekt 
pamiatkovo chránený. Na našu otázku: Prečo 
je to tak? odpovedali pracovníci pamiatkového 
úradu v Trnave, že proces zapísania objektu 
do Ústredného zoznamu kultúrnych pamia-
tok je pomerne zložitý a zdĺhavý a je potrebné 
vyvinúť vlastnú iniciatívu. Aby táto iniciatíva 
úzkeho kruhu ochrancov pamiatok mala ten 
správny smer, rozhodli sme sa pozvať na pôdu 
mesta odborníkov, aby nám oni sami poradi-
li, akou cestou dosiahnúť ochranu, záchranu 
týchto objektov a ako získať financie na ob-
novu zdevastovaných pamiatok. Ďalšou témou 
bola otázka nového využia týchto objektov, 
lebo zachraňovanie prázdnych stavieb nemá 
veľký zmysel. 

Seminára, ktorý sa konal 25. februára 2010, 
sa zúčastnilo viac ako 30 odborníkov, za kto-
rých vymenujeme len niekoľkých – Ing. Iveta 
Kodoňová a Mgr. Alexander Tahy z Minister-
stva kultúry SR, Ing. arch. Vladimír Husák, 
CSc., Ing. arch. Kvetanová, riaditeľka KPÚ Tr-
nava, odborníci z oblasti životného prostredia, 

študenti a pegagógovia vysokých škôl, histori-
ci, ale i nadšenci z oblasti ochrany pamiatok. 

V prvej časti Eva Sudová zúčastnených 
stručne zoznámila s históriou nášho cuk-
rovaru a osobnosťou baróna Karla Kuffnera 
de Dioszegh a Ing. arch. Robert Sekula im 
odprezentoval všetky objekty, ktoré patrili 
ku kuffnerovskému hospodárskemu komple-
xu a dožili sa v akom-takom stave dnešných 
dní. Druhou časťou seminára bola vlastná 
obhliadka objektov, počas ktorej sme sa sna-
žili odborníkom poskytnúť všetky dostupné 
informácie. V rámci obhliadky mauzólea in-
formovala Mgr. Silvia Bodoríková, PhD z ka-
tedry antropologie o analýze pozostakov, ktoré 
sa našli v hrobke a Ing. Gabriel Izsák, hovoril 
o parku, ktorý je chráneným krajinným úze-
mím. V kaštieli nám pracovníci Vysokej školy 
v Sládkovičove umožnili prehliadku najzaují-
mavejších priestorov. 

Poobede bola na programe odborná disku-
sia, ktorú viedol Mgr. Ján Čáni, odborný pra-
covník KPÚ Trnava. V rámci tejto debaty sme 
si vypočuli názory jednotlivých odborníkov, 
ktoré z prezentovaných objektov navrhujú na 
zaradenie do zoznamu kultúrnych pamiatok a 
akou formou tento proces čo najefektívnejšie 

Odborný seminár o problematike pamiatkovej ochrany kuffnerovského 
hospodárskeho komplexu

zabezpečiť. Názory boli veľmi zaujímavé, lebo 
ako povedali organizátori seminára – náš po-
hľad na vec nie je veľmi objektívny. Preto sme 
boli vďační, za každý diskusný príspevok. 

Potešil nás Ing. arch. Vladimír Husák, CSc., 
ktorý je snáď najfundovanejším odborníkom na 
ochranu, záchranu a využitie industriálnych 
pamiatok, ktorý vysoko ocenil predovšetkým 
komplexnosť zachovalých objektov a navrhoval 
využiť všetky možnosti na zachovanie komple-
xu industriálnych pamiatok, ktorý je jedineč-
ný nielen na Slovensku. Zaujímavé boli názory 
mladých architektov, ktorí navrhovali nové vy-
užitie starých, už nefunkčných priemyselných 
objektov a kritizovali návrh územného plánu 
mesta, ktorý celkom opomenul pamiatkovú 
ochranu unikátnych industriálnych objektov 
a ich využitie na iné účely. Závery odborníkov 
posúdili pracovníci Krajského pamiatkového 
úradu Trnava a na základe ich stanoviska budú 
spracované podklady pre dodatok k Územnému 
plánu mesta Sládkovičovo. 

MsKS Sládkovičovo v tejto súvislosti poda-
lo žiadosť o grant VÚC Trnava, ktorý by nám 
pomohol urýchliť a skvalitniť proces zapísania 
jednotlivých objektov a súborov stavieb do zo-
znamu pamiatkovo chránených objektov. Do 
uzávierky novín sme však nedostali vyrozu-
menie, či bola naša žiadosť o grant úspešná. 

Ďalším krokom na ceste za záchranou na-
šich pamiatok bude prijatie nového Všeobecne 
záväzného nariadenia mesta o pamätihodnos-
tiach mesta Sládkovičovo, ktoré pripravili dob-
rovoľníci z kruhu ochrancov pamiatok z OZ 
Ponvagli v spolupráci s pracovníkmi Krajské-
ho pamiatkového úradu v Trnave. Súčasťou 
tohto VZN je aj primárny návrh pamiatkových 
objektov, ktorý bude zapracovaný aj do návrhu 
územného plánu mesta Sládkovičovo. 

Musíme si však predovšetkým uvedomiť, že 
pamiatky v našom meste nezachráni žiadny 
zoznam, ani žiadne VZN, ale iba spoločná prá-
ca nás všetkých, ktorým nie je ľahostajné, že 
dedičstvo, ktoré nám tu zanechali naši pred-
kovia sa devastuje, chátra a mizne v prepad-
lisku ľudskej nevšímavosti.   

      Eva Sudová

Program súboru 
Berkenye z Košút

Dňa 9. apríla sme privítali na javisku nášho 
kultúrneho domu folklórny súbor Berkenye 
z Košút. 

Napriek tomu, že je to súbor zo susednej 
obce, mali sme možnosť vidieť i našich býva-
lých tanečníkov zo súboru Új Hajtás a tak za-
spomínať na slávu nášho folklórneho súboru. 
Na predstavenie, na ktoré bolo vstupné naozaj 
nízke, boli zvedaví, žiaľ asi iba zainteresova-
ní. Program pod názvom Megyek az úton... 
bol naozaj vynikajúci a publikum tanečníkov 
odmenilo búrlivým potleskom. Ďakujeme, za 
krásny zážitok.

-szm-



 

Tamara de Lempicka, (1902–1980)
druhá manželka baróna Raula Kuffnera de Dioszegh

Druhou osobnosťou, ktorú vám pred-
stavíme v seriáli medailónikov, bude sve-
toznáma maliarka Tamara de Lempicka, 
ktorá bola druhou manželkou baróna 
Raoula Kuffnera de Dioszegh. Tamara 
nielenže viackrát navštívila kuffnerov-
ký kaštieľ, ale tak, ako Raoul zásadne 
ovplyvnil jej život (tým, že jej zaistil bla-
hobyt, po ktorom túžila) i ona ovplyvnila 
život kuffnerovskej rodiny a tak aj nášho 
mesta. Najdôležitejší bol jej vplyv na Raou-
lovo rozhodnutie emigrovať do USA a vy-
viezť tam mimoriadne cennú umeleckú 
zbierku.    

Svetoznáma maliarka židovského pôvodu 
sa narodila údajne 18. júna 1902 vo Varšave 
ako Tamara Górska. Jej otec bol právnikom 
a matka významnou osobnosťou kultúrne-
ho a spoločenského života. Tamara dostala 
vďaka svojim rodičom na jednej 
strane výborné vzdelanie, ale na 
druhej strane traumatizujúcu 
skúsenosť z ich rozvodu. V roku 
1916 sa v Petrohrade Tamara vy-
dala za Tadeusza de Lempického 
a z tohto zväzku sa narodila dcé-
ra Kizette. Tadeusz bol počas re-
volúcie v roku 1917 zatknutý a po 
jeho prepustení manželia opustili 
Rusko a odišli do Paríža. 

Paríž sa stal pre Lempickú 
osudným. Začala študovať ume-
nie na Académie de la Grande 
Chaumière u Maurica Denisa a vďaka svojmu 
mimoriadnemu talentu a osobitému štýlu už 
v roku 1923 vystavovala svoje obrazy. Prvú 
výstavu usporiadala v Miláne (tam sa v roku 
2007 konala aj jej zatiaľ posledná výstava 
v  Európe) a razom sa stala veľmi módnou 
maliarkou. Vlastniť obraz od Lempickej, či 
dokonca dať sa od nej portrétovať,  bolo pre-
stížou aj v najvyšších parížskych kruhoch. 
Vo svojej tvorbe používala zjednodušené geo-
metrické formy kubizmu a venovala sa hlavne 
módnym portrétom celebrít. 

Táto femme fatale sa priatelila s Picassom 
i Coctoaeuom, ale mala aj celý rad „priate-
liek“, čo bolo i v tom čase škandálne. Jej plet-
ky s mužmi i ženami nakoniec znechutili jej 

manžela a v  roku 1928 sa s ňou rozviedol. 
Tu prichádza na scénu barón Raoul Kuff-

ner de Dioszegh, syn baróna Karla Kuffnera 
de Dioszegh a grófky a pani Márie Franzisky 
rodenej von und zu Firmian, ktorý sa narodil 
v našom mestečku v roku 1886. Hoci bol Raul 
v tom čase ženatý s Carou Carolinou rodenou 
von Haebler, užíval si životný štýl šľachtickej 
smotánky vrátane mimomanželských avan-
túr s krásnymi ženami. Raul už vlastnil nie-
koľko obrazov od Lempickej a požiadal ju, aby 
portrétovala jeho „priateľku“. Tamara túto 
situáciu využila „naplno“ a sama stala Raulo-
vou milenkou a on jej mecenášom. 

Do tohto obdobia sa traduje príhoda o jej 
prvej návšteve v našom meste. Pani barónka, 
Raulova matka, mala veľmi prísne morálne 
zásady a tak Tamaru ako rozvedenú ženu 
ubytovala v časti kaštieľa, ktorá bola vyhra-
dená pre služobníctvo. 

Na Tamaru veľkým dojmom zapôsobila 
impozantná zbierka obrazov a umeleckých 
predmetov, ktoré zhromaždil v diószegskom 
kaštieli barón Karl Kuffner de Dioszegh a po 
ňom i jeho syn.

V roku 1932 zomrela na otravu krvi Cara 
Caroline a Raoul sa v roku 1934 v Zurichu 
oženil s Tamarou, pre ktorú to bol sobáš 
z rozumu, pretože bohatstvo Raoula Kuffne-
ra jej zaručovalo vysoký životný štandard, po 
ktorom túžila. Na svadobnú cestu manželia 
išli do Egypta a až do roku 1939 žili v Európe. 

Tamara de Lempicka mala zásadný vplyv 
na Raoulovo rozhodnutie odsťahovať sa s ce-
lou rodinou do USA a tak utiecť pred hro-
ziacim nebezpečenstvom nástupu fašizmu. 
Obaja boli židovského pôvodu a tak emigrácia 
bola pre nich jediným riešením. 

Manželia ešte istý čas žili v Európe a potom 
emigrovali do USA. Prví odišli do USA Raoul 
s Tamarou a to vo februári 1939. Po veľkých 
peripetiách za nimi prišli aj deti, ktoré sa ešte 
v roku 1939 a 1940 zdržiavali v Európe. Pe-
ter v Škótsku a Lilly Lousianna v súkromnej 
škole vo Švajčiarsku. Do USA sa deti dostali 
až v júli 1940 na gréckej lodi Nea Hellas. Na 
francúzsko-španielskej hranici strávili Lilly 
a jej nevlastná sestra Kizette hodiny čaka-
ním, lebo Lilly Lousianna nemala v poriadku 
papiere (údajne cestovala na falošné doklady). 
Až po rokoch sa ukázalo, že ich útek do USA 
sa uskutočnil vďaka zásahu Eleanor Roose-
velt, manželky amerického prezidenta. Dva 
dni po ich odchode boli hranice uzatvorené. 
Kizette, dcéra Tamary a jej teta Adrienne sa 
v auguste 1939 dokonca zdržiavali v Poľsku, 
odkiaľ odišli iba dva dni pred nemeckou oku-
páciou. 

V USA žili man-
želia v Beverly Hi-
lls, v Hollywoode 
a neskôr v New 
Yorku. Pohybo-
vali sa vo vyso-
kých umeleckých 
kruhoch a uží-
vali si luxus. Vlastnili drahé nehnuteľnosti, 
ako apartmán na Manhattene, luxusné domy 
v Havane, v Palm Springs a v Paríži. Životný 
štandard im zaisťovali financie získané za ma-
jetky, ktoré Raoul predal v Európe a neskôr 
postupne rozpredávali rodinnú umeleckú 
zbierku nesmiernej ceny. Tamara bola boha-
tým zdrojom bulvárnych škandálov a priate-
lila sa snáď so všetkými umeleckými ikonami 
tých čias (Salvator Dali, Andy Warhol, Greta 
Garbo,…). V  roku 1945 získali Raoul Kuffner 
a Tamara americké občianstvo. Ich manžel-
stvo nebolo práve príkladné a  každý z nich si 
žil svoj život.

V roku 1961 Raoul zomrel a ona sa rozhodla 
odsťahovat do Houstonu v Texase za dcérou 
Kizette. Raoul v závete rozdelil svoj majetok 
rovným dielom medzi deti a Tamaru. Jeho 
majetok vtedy obnášal približne dva milió-
ny dolárov, akcie, pozemky, nehnuteľnosti 
vo Viedni, ktoré zdedil po svojich príbuzných 
a zbierku striebra a porcelánu, ktorú privie-
zol do USA z Diószegu. Tamare však zdedené 
peniaze nepostačovali na udržanie vysokého 
životného štandardu a tak postupne predávala 
ďalšie umelecké diela z kuffnerovskej zbierky 
a údajne ponúkla na predaj aj listinu, ktorou 
František Jozef  I. udelil Karlovi Kuffnerovi 
šľachtický titul. 

V roku 1978 se potom presťahovala do 
Cuernavacy v Mexiku, kde zomrela 18. mar-
ca 1980. Jej popol rozprášili do hrdla sopky 
Popokatepetl. Tamarina dcéra Kizette je spo-
luautorkou najprestížnejšej biografie svo-
jej matky Vášeň umenia, ktorá vyšla v roku 
1987. Študovala v Lausanne, Paríži, Londýne 
a v Oxforde. Na stanfordskej univerzite zís-
kala magisterský titul v odbore politických 
vied. Zomrela 18. marca 2001 v Regency Park 
v Houstone, Texas. Jej dcéra Victoria Foxhall 
Doporto, vnučka Tamary de Lempickej, je ma-
jiteľkou ochrannej známky Lempicka. 

Druhá zlatá éra popularity Tamary de Lem-
pickej prišla paradoxne až po jej smrti. Dnes 
sa jej obrazy predávajú za astronomické sumy 
v miliónoch dolárov a jej plátna vlastnia naj-
známejšie celebrity ako Donna Karan, Jack 
Nicholson, Madonna či Barbara Streisand. 
O jej excentrickom živote bolo napísaných 
niekoľko kníh a údajne sa v Hollywoode pri-
pravuje i film o tejto krásnej, kontroverznej, 
dekadentnej, ale nepochybne výnikajúcej ma-
liarke. Jej najznámejšie obrazy sa stali sym-
bolmi doby, v ktorej žila a tvorila. 

Tamara de Lempická je určite najznámej-
šou svetovou osobnosťou, v životopise ktorej je 
spomínané naše mesto.     

Zdroj:
Publikácia Karl Kuffner de Dioszegh a diós-
zegský cukrovar
Passion by desiga, by barenoess Kizette de 
Lempicka-Foxhall
http://artportal.hu/
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Mgr. Edita Katonová, nositeľka ocene-
nia MŠ SR za aktívnu činnosť v oblasti 
riadenia a inovácií vzdelávania a výcho-
vy detí v materských školách. Riaditeľ-
ka Materskej školy vo Veľkých Úľanoch, 
vydatá, manžel Alexander, dcéry Mgr. 
Andrea Takácsová, 31 rokov, Mgr. Erika 
Križanová, 27 rokov, vnúčatá Dávid 10 ro-
kov, Tomáš 6 rokov, Damián 4 roky a An-
drejka 3 roky.

Meno Edita ako keby bolo sa v Zbore pre 
občianske záležitosti v Sládkovičove sa. Naj-
prv to bola matrikárka Edita Szilágyiová, v 
súčasnosti je matrikárkou Edita Kyselová, 
dlhoročnou aktívnou členkou ZPOZ je Edita 
Katonová, od detstva účinkujúca Edita Fran-
tová a možno aj ďalšie Edity... 

S Mgr. Editou Katonovou sa stretávame pri 
radostných rodinných udalostiach ako sú 
sobáše, uvítanie našich najmenších občanov 
mesta do života. Účinkuje pri rôznych spo-
ločenských udalostiach radostných, ale aj 
smutných ako je rozlúčka so zosnulým. To 
je tvár Editky, ktorú pozná v našom meste 
snáď každý. Dnes by som však upriamila 
pozornosť na tvár pedagogičky a to pri prí-
ležitosti Dňa učiteľov, pretože dlhoročnú 
úspešnú prácu na úseku výchovy a vzdelá-
vania ocenil podpredseda vlády a minister 
školstva SR Ján Mikolaj celoštátnym vy-
znamenaním za aktívnu činnosť v oblasti 
riadenia a inovácií vzdelávania a výchovy 
detí v materských školách. K vyznamena-
niu a k dosiahnutému úspechu srdečne bla-
hoželáme. A práve pri tejto príležitosti sme jej 
položili niekoľko otázok.
► Profesionalita vo všetkých oblastiach: 

v rodine, v povolaní učiteľky, vo ve-
rejnom živote, popri tom si lektorkou 
Moderného vzdelávania pre vedomost-
nú spoločnosť. Ako zvládaš všetky tieto 
aktivity?
Bola som veľmi mladá, keď som sa rozho-

dla pre obetavú a náročnú prácu s deťmi. 
Deti sú ako čistá notová osnova a melódiu 
píše každý z  nás, najmä kto vyučuje a vy-

Mgr. Edita Katonová

chováva. Je úžasné pozorovať ako sa deti vy-
víjajú v jednotlivých oblastiach a dosiahnu 
svoje kompetencie. Deti sú hnacím motorom 
na výkon mojej pedagogickej činnosti.

V ZPOZ pracujem spoločne s mojimi dcé-
rami. Bez hudobného sprievodu Andrejky, 
či spevu Eriky by moje hovorené slovo nevy-
niklo. Mám šťastie, že mám okolo seba za-
nietených ľudí pre moju činnosť. Život síce 
prináša množstvo prekážok, ale ľahšie sa 
prekonávajú, keď sme k sebe úprimní, tole-
rantní, ľudskí. Najťažšie sú smútočné rozlúč-
ky so zosnulým, ale práve tejto chvíli dávam 
najväčšiu vážnosť.

V roku 2007 som bola zvolená za pred-
sedníčku Spoločnosti pre predškolskú vý-
chovu v regióne Galanta. Odvtedy poriadam 
semináre, školenia, vzdelávacie zájazdy do 
materských škôl v Rakúsku. Zúčastňujem 
sa snemu Spoločnosti pre školskú výchovu, 
Konferencie SPV a iných podujatí na území 
Slovenska. Práve tu ocenili moju prácu v ob-
lasti školstva a na návrh predsedníčky SPV 
v SR Mgr. Evy Gašparovej mi z príležitosti 
Dňa učiteľov bolo udelené celoštátne vyzna-
menanie.
► Ako zvládam všetky aktivity?

Vstávam veľmi zavčasu a každý deň mám 
presne rozdelený, v ktorú hodinu čo budem 
robiť. Mám skvelú rodinu, manžela, ktorý ma 
podporuje a pomáha mi. V zamestnaní mám 
kolegyne, ktoré sú samostatné a presne vedia 
ako učiť, kedy sa zabávať a zapájajú deti do 
rôznych súťaží. Aj teraz v apríli pôjdeme na 
celoslovenskú súťaž „Bábkulienka“ do Báno-
viec nad Bebravou ako víťazi regionálnej pre-
hliadky v okrese Galanta, ktorá sa uskutoč-
nila v marci 2010 vo Veľkých Úľanoch.
► Aj keď máš veľa aktivít, určite je niek-

torá tvojmu srdcu najbližšia.
Všetko čo robím, robím veľmi rada. Hovoria 

o mne, že som veľmi precízna a ctižiadosti-
vá. Vždy sa púšťam do niečoho nového. Te-
raz najnovšie do roku 2012 budem prednášať 
v rámci moderného vzdelávania pre vedo-
mostnú spoločnosť, t. j. pre vedúcich pedago-
gických zamestnancov a učiteľov MŠ viaceré 

témy vzdelávacích 
programov.
► Si držiteľkou 

celoštátneho 
vyznamenania 
za aktívnu 
činnosť v ob-
lasti riadenia 
a inovácií 
vzdelávania a výchovy detí v mater-
ských školách. Aký je to pocit byť oce-
nenou celoštátnym vyznamenaním?
Slávnostné ocenenie prevzalo 74 pedagó-

gov. Medzi ocenenými osobnosťami boli zná-
mi herci ako Štefan Kvietik, Jozef Adamo-
vič, ale aj iní veľmi významní pedagógovia. 
Dôstojnú atmosféru citovo prehĺbila báseň 
v podaní Juraja Sarvaša. Keď prichádzalo 
k samotnému oceneniu, viacerí z nás si klá-
dli otázku: „Zaslúžim si ocenenie práve ja?“ 
Bol to pocit, na ktorý v živote nezabudnem, 
ktorý by som dopriala zažiť každému, kto má 
zásluhy v rozvoji školstva. Pri preberaní ceny 
z rúk ministra školstva Jána Mikolaja som 
cítila vysoké morálne uznanie a s chvejúcim 
sa srdcom som myslela na malé deti, ktoré 
nadovšetko milujem.
► Slávnostné odovzdanie vyznamenania 

sa uskutočnilo v historickej budove 
Národnej rady SR na Župnom námestí 
v Bratislave. Kto sa zúčastnil slávnost-
ného odovzdávania vyznamenaní?
Okrem podpredsedu vlády a ministra 

školstva sa slávnostného aktu zúčastnila 
podpredsedníčka parlamentu RNDr. Anna 
Belousovová a poslanci Národnej rady SR. 
Medzi ocenenými bol známy Jožko Golonka, 
spisovateľ Miroslav Pius, pani Lacková a veľa 
známych a  významných ľudí nášho života.
► Vyznamenanie si obdržala za dlho-

ročné vynikajúce výsledky v  školstve. 
Tieto výsledky si však dosiahla v su-
sedných Veľkých Úľanoch, kde pôsobíš 
aj v oblasti kultúry. Mnohí z nás sme 
boli svedkami kultúrnych podujatí, 
ktorých tvorcom i organizátorom si 
bola práve ty. Platí, že doma nikto nie 
je prorokom? 
V Sládkovičove ako keby kompetentní ne-

chceli vedieť a vidieť ľudí, ktorí pracujú pre 
ľudí. Ťažko sa doma prijímajú nové nápady 
a nové prístupy k práci. Napriek tomu mám 
veľmi rada miesto, kde som sa narodila, kde 
sa narodili a žili moji milujúci rodičia. Ale 
v práci viem vytvárať nové aktivity s ľuďmi, 
ktorí sú podobne zanietení ako ja. Ľudia vo 
Veľkých Úľanoch na čele s pánom starostom 
Ing. Gőghom sa tešia z úspechov druhých 
ľudí, vládne tu väčšia súdržnosť a za 24 ro-
kov riadiacej práce sa mi ešte nikdy nestalo, 
že by sa niekto otočil chrbtom, že by závisť 
pohltila pravdu.

Ďakujem za rozhovor. Na záver len pre-
svedčenie, že tvoje skúsenosti a výsledky 
v oblasti pedagogiky a kultúry zúročia 
nielen  tvoje dcéry Andrea a Erika, ale aj 
vnúčence. Vnuci Dávidko a Tomáško už 
svoju činnosť na scéne kultúrnej a ume-
leckej  začali. Môžeme ich vidieť účinko-
vať na podujatiach nášho mesta.  

     
PhDr. Terézia Pethőová
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Stolný tenis FK Slavoj

V. ročník maratónu aerobicu

Výsledky po 22. kole 2. ligy TT
por. mužstvo body záp. výh. rem. pre. + –

 1. STK Elastik Hor. Orešany 66 22 22 0 0 322 74

2. Slavoj Sládkovičovo 56 22 16 2 4 239 157

3. Maco Trnava 29 22 14 2 6 220 176

4. Trhová Hradská 29 22 12 3 7 228 168

5. MTJ Piešťany-Moravany 28 22 10 3 9 196 200

6. STK Veľká Mača 28 22 9 4 9 201 195

7. ŠKST Gabčíkovo 25 22 9 3 10 178 218

8. SK Vydrany 24 22 8 3 11 174 222

9. KST Hlohovec 23 22 7 1 14 161 235

10. TJ Biogal Špačince 20 22 6 3 13 184 212

11. Propria Kúty 20 22 5 1 16 157 239

12. ŠK Dobrá Voda 25 22 1 1 20 116 280

„A“ družstvo hralo v zostave: Alexander Saprykin, Karol Barinka, 
Miroslav Kolář a Bohuslav Németh 

Výsledky po 22. kole 3. ligy TT
por. mužstvo body záp. výh. rem. pre. + –

 1. Bricon Trnava 62 22 19 2 1 259 137

2. Stavoimpex Holíč „D“ 60 22 18 2 2 290 106

3. Sokol Skalica 50 22 13 2 7 228 168

4. TJ Biogal Špačince „B“ 47 22 12 1 9 221 175

5. Byt Centrum Senica 42 22 9 2 11 191 205

6. KST Hlohovec „B“ 41 22 8 3 11 203 193

7. ŠKST Gabčíkovo „B“ 40 22 7 4 11 170 226

8. STK Majcichov 40 22 7 4 11 182 214

9. Slavoj Sládkovičovo „B“ 39 22 7 4 11 171 225

10. Maco Trnava „B“ 38 22 6 4 12 168 228

11. STC Trstice 38 22 8 0 14 156 240

12. Propria Kúty „B“ 30 22 4 0 18 137 259

„B“ družstvo hralo v zostave: Juraj Gál ml., Gabriel Nagy, Richard 
Horváth, František Wiltschka a Jaroslav Matejdes

Výsledky po 10. kole 3. ligy žiaci
por. mužstvo body záp. výh. rem. pre. + –

 1. STO Veľké Úľany 27 10 8 1 1 66 34

2. ŠKST Gabčíkovo 25 10 7 1 2 69 31

3. Mladosť Sereď 20 10 4 2 4 44 56

4. Slavoj Sládkovičovo 19 10 3 3 4 48 52

5. STK Pata 17 10 2 3 5 45 55

6. Gastro Galanta „C“ 12 10 1 0 9 28 72

Družstvo žiakov hralo v zostave: Dominik Gál, Zoltán Katona, Nikolas 
Kováč, Roman Sabler a Anton Oláh.

Interliga

Komisia športu pri mestskom zastupiteľstve oznamuje športo-
vej verjnosti, že pripravuje dlhodobú minifutbalovú súťaž. Ter-
mín otvorenia súťažného ročníka 2010 je naplánovaný na mesiac 
máj. 

Vyzývame všetkých záujemcov o účasť v Interlige Sládkovi-
čovo, aby sa prihlásili u organizátorov – PaedDr. Attilu Takácsa, 
tel.: 0907 513 525 alebo Františka Rumana, tel.: 0903 654 854. 

Do súťaže sa môžu prihlásiť družstvá, ktoré na súpiske uvedú 
15 hráčov. Zápasy sa budú hrať na viacúčelovom ihrisku s ume-
lým trávnikom na FK Slavoj Sládkovičovo. 

Prihlášky odovzdajte na MsÚ do 26. apríla 2010.
Športu zdar a futbalu zvlášť!

Keď sa povie v Sládkovičove Jamajka, každý si predstaví známu 
reštauráciu na konci mesta a s ňou čiernohorský rezeň a iné dob-
roty... No tentokrát hostila Jamajka niekoho, kto sem prišiel s úplne 
opačným zámerom. V sobotu 13. marca 2010 sa tu totiž konal 5. roč-
ník maratónu v aerobicu, ktorý viedla dlhoročná sládkovičovská cvi-
čiteľka Maťa Oravcová a na ktorom sa zúčastnili pravidelne cvičiace 
milovníčky aerobicu, ale aj sympatizantky tohto športu. Maratón sa 
cvičil v polhodinových intervaloch s 5 a 10 minútovými prestávkami, 
počas ktorých sa mohli účastníčky občerstviť zeleninovými šalátmi, 
alebo mohli si vypočuť prednášku o doplnkoch zdravej výživy. Počas 
troch hodín cvičenia sa obmieňali rôzne druhy aerobicu ako step ae-
robic, zumba aerobic, body styling a cvičilo sa s činkami, posilňovací-
mi gumami, fľašami s pieskom, či na aerobicových stepoch. Maťa sa 
znovu osvedčila ako výborná cvičiteľka, ktorá vytvorila počas celého 
cvičenia skvelú atmosféru, čím nám dodávala chuť a energiu k tomu, 
aby sme to zvládli až do konca, čo sa nám všetkým podarilo. Keď-
že išlo o nesúťažnú formu maratónu, v závere každá z nás obdržala 
osvedčenie o účasti, ktoré nám bude pripomínať tento úžasný deň 
a hlavne ťažko spálené kalórie. 

V posledných týždňoch zaznamenávame zvýšený záujem o cviče-
nie aerobicu, čo nás veľmi teší, ale zároveň to prináša aj problémy, 
týkajúce sa priestoru na cvičenie, ktorý sa nárastom počtu cvičencov 
zmenšuje. Momentálne využívame veľkú zasadačku MsKS, no tá nám 
z hľadiska veľkosti a statiky prestáva vyhovovať. Preto momentálne 
hľadáme iné priestory, čo nie je v našom meste vôbec jednoduché. 
Veríme, že sa nám podarí tieto problémy v krátkom čase odstrániť, 
aby sme mohli vyhovieť všetkým záujemcom o cvičenie aerobicu a vy-
tvoriť tak vhodné podmienky pre našich občanov na športové vyžitie 
tohto druhu.

V závere patrí poďakovanie Maťke Oravcovej, ktorá maratón zor-
ganizovala, celý sama predcvičila a vďaka ktorej sme prežili peknú 
aktívnu sobotu a reštaurácii Jamajka za poskytnutie priestorov, hu-
dobnej aparatúry, nápojov a občerstvenia, p. Tomášovi Poórovi za pre-
zentáciu a všetkým zúčastneným za účasť.          Mima Večerková

Predám kočík 
CASUAL PLAY 
S4 farba lima, 
vanička farba 
bledo oranžo-
vá, chodítko 
a postieľku. 

Cena dohodou. 
tel.: 

0905 913 017
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Spoločenská kronika mesta

Nela Topercerová, 2.3.2010 
Nina Žilinčíková, 24.3.2010 
Leonard Hraško, 29.3.2010
Zdravie a šťastie na štarte do života.

Navždy nás opustili
Jaroslav Zamrazil, (61) 28.2.2010 
Silvester Papp, (83) 10.3.2010 
Štefan Nagy, (71) 12.3.2010 
Július Nagy, (85) 26.3.2010 
RSDr. Alexander Németh, (73) 22.3.2010
Terézia Dumanová, (96) 7.4.2010

Michal Vacula, (72) 7.4.2010
Andrej Recska, (70) 7.4.2010
Barnabáš Farkaš, (60) 13.4.2010

Bývalí občania nášho mesta:
Július Papp, (85) 8.3.2010 
Oľga Kostroňová, rod. Pastuchová (88) 
20.3.2010
Nech odpočívajú v pokoji...

Informačný spravodajca občanov, vydáva mesto Sládkovičovo, EV 355/08. Redakčná rada: predseda – PhDr. Terézia Pethőová, Eva Sudová, Mária Sza-
bóová, PaedDr. Eva Bodová, Mgr. Katarína Baloghová, Mgr. Pavol Macura, Mgr. Roland Klokner, tajomníčka – Mária Pišiová. Adresa: Život v Sládkovičove, 
Mestský úrad, 925 21 Sládkovičovo, tel: 031/784 28 35, e-mail: zivotvsladkovicove@gmail.com, zapísané: OÚ Galanta 7/1992. Redakcia si vyhradzuje právo 
redakčne skracovať a upravovať príspevky dopisovateľov. Názory dopisovateľov v príspevkoch nemusia odrážať mienku redakcie.

Touto cestou ďakujeme všetkým, 
ktorí odprevadili na poslednej 
ceste nášho milovaného
Štefana Nagya, 
ktorý nás navždy opustil dňa 
12. marca 2010 vo veku 71 ro-
kov. Ďakujeme za kvety a slová 
útechy, ktorými ste sa snažili 
zmierniť náš žiaľ. 
manželka, dcéra Monika a syno-
via s rodinami

Dňa 22. marca 2010 nás navždy 
opustil milovaný manžel, otec 
a starý otec
Alexander Németh.
So zármutkom v srdciach ďaku-
jeme všetkým, ktorí ho odpreva-
dili na poslednej ceste. 
smútiaca rodina 

S bolesťou v srdci ďakujeme 
všetkým príbuzným, susedom 
a priateľom, ktorí odprevadili na 
poslednej ceste nášho drahého 
manžela, otca a deda
Szilvesztra Pappa, 
ktorý nás opustil vo veku 83 ro-
kov. Ďakujeme za kvety a slová 
útechy, ktorými ste sa snažili 
zmierniť náš žiaľ. 
smútiaca manželka, dcéra, syn 
a vnúčatá.

S hlbokým zármutkom v srdci 
ďakujeme všetkým príbuzným 
a známym, ktorí na poslednej 
ceste odprevadili nášho milova-
ného
Júliusa Nagya, 
ktorý nás navždy opustil 
26. marca 2010 a svojou sústras-
ťou a kvetmi sa snažili zmierniť 
náš žiaľ. 
smútiaca manželka, dcéra a syn 
s rodinami 

S hlbokým zármutkom v srdci 
spomíname na našu milovanú
Prisku Rostásovú, 
ktorá nás navždy opustila 
21. marca 2009. Kto ste ju po-
znali, venujte jej tichú spomien-
ku pri 1. výročí jej úmrtia. 
smútiaca rodičia

S láskou spomíname na Zuzanu Lócziovú 
pri príležitosti 1. výročia jej úmrtia. 
dcéra Andrea a syn Ondrej s rodinami

S hlbokým zármutkom v srdci 
sme si 28. marca 2010  pripom-
menuli 1. výročie úmrtia
Heleny Šipošovej.
Kto ste ju poznali, venujte jej 
tichú spomienku. 
S láskou spomínajú syn a dcéry 
s rodinami.

So smútkom v srdciach spomí-
name na milujúceho manžela, 
otca a deduška
Štefana Melišku.
Dňa 8. apríla to boli dva roky, čo 
nás navždy opustil.
Manželka a deti s rodinami

S bolesťou v srdci spomíname na 
Máriu Bielikovú, 
ktorá nás navždy opustila 
14. apríla 2007. Kto ste ju pozna-
li, venujte jej tichú spomienku 
pri 3. výročí jej úmrtia. 
smútiaca rodina

So smútkom v srdciach spomí-
name pri príležitosti 3. výročia 
jej úmrtia na milujúcu manžel-
ku, matku a babku 
Alžbetu Juhászovú,
ktorá nás 20-ho apríla 2007 
navždy opustila.
Manžel Laci, synovia Lacko a 
Silvi s rodinami

Spomíname

S bolesťou v srdci spomíname na
Editu Lipkovú, rod. Dvoržákovú, 
ktorá nás navždy opustila 
19. marca 2005. Kto ste ju po-
znali, venujte jej tichú spomien-
ku pri 5. výročí jej úmrtia. 
manžel, deti a vnúčka Natália 

S bolesťou v srdci spomínajú na
Editu Lipkovú, rod. Dvoržákovú, 
smútiaci rodičia, bratia s rodina-
mi a krstné deti

S hlbokým zármutkom spomí-
name na 
Pavla Mikulu, 
ktorý nás navždy opustil pred 
piatimi rokmi dňa 5. mája 2005. 
Manželka, dcéry s rodinami, 
vnúčatá a pravnúčik

S hlbokým zármutkom v srdci 
sme si 18. marca 2010 pripome-
nuli 10. výročie úmrtia nášho 
drahého 
Otta Balogha. 
S láskou spomínajú manželka 
a deti s rodinami.

Uplynulo 10 rokov od úmrtia 
našich rodičov
Heleny Kovácsovej, rod. Babo-
sovej a Arpáda Kovácsa.
Kto ste ich poznali, venujte im ti-
chú spomienku. S láskou spomí-
najú dcéry s rodinami, pravnú-
čatá Lenka, Tamás a Ádám.

S hlbokým zármutkom v svojich 
srdciach si pripomíname 15. vý-
ročie úmria
Tibora Vinczeho.
S láskou spomínajú smútiaca 
matka, synovia Peter a Maroš, 
sestra s manželom a dobrý pria-
teľ Jarko s manželkou Ankou.

Zosobášili sa
Mária Čerňáková (Sládkovičovo) 
a Michal Greško (Bratislava)
Zuzana Hessová (Sládkovičovo) 
a Robert Vöröš (Sládkovičovo)
Mgr.Milena Bedečová (Sládkovičovo) 
a Erik Bartal (Gabčíkovo)
Veľa šťastia na spoločnej ceste.

Narodili sa
Alexandra Švihranová, 15.2.2010 
Frederika Ďuriašová, 19.2.2010 

Vydavateľ mestského spravodaja Život v Sládkovičove / Diószegi élet týmto v súlade s § 6 ods. 3 Tlačového zákona oznamuje, že jeho jediným vlastníkom k 31. 12. 2009 bolo mesto Sládkovičovo
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Hasiči hlásia: Dobrovoľný hasičský zbor 
v Sládkovičove dostal nové hasičské auto 

Dobrovoľná požiarna ochra-
na na Slovensku v spolupráci so 
spoločnosťou Procter & Gambel 
vyhlasuje súťaž Miss hasička 
Old Spice 2010 o najkrajšiu ženu 
z radov dobrovoľných hasičov. Do 
tejto súťaže sa prihlásili aj naše 
dievčatá a ich fotografie si môžete 
pozrieť na www.dposr.sk, kde mô-
žete svojim internetovým hlaso-
vaním rozhodnúť, ktorá z dievčat 
získa titul Miss hasička internet 
old Spice 2010. Dúfame, že svojim 
hlasovaním podporíte naše krá-
sky. ►►►►►►►

Vo štvrtok 8. apríla sa na námestí pred hasičskou zbrojnicou zišli nielen všetci 
dobrovoľní hasiči, ale aj mnoho občanov mesta, aby privítali nové hasičské auto, 
ktoré nám priviezol minister vnútra Robert Kaliňák. Slávnostného odovzdania sa 
zúčastnili Vendelín Horváth, generálny sekretár DPO SR, Vladimír Mrva, riaditeľ 
KR HaZZ Trnava, Zoltán Tánczos, riaditeľ OR HaZZ Galanta a poslanci NR SR Re-
náta Zmajkovičová, Jozef Valocký a Marián Kovačócy. Všetkých prítomných privítal 
primátor nášho mesta, Anton Szabó. Pán minister vo svojom príhovore zdôraznil, že 
nové auto nie je dar, ale splátka dlhu, ktorý má jeho rezort voči dobrovoľným hasi-
čom a vyzdvihol zásluhu Romana Sablera, veliteľa našich hasičov, ktorý neúnavne 
pri každej príležitosti loboval u ministra za nové vozidlo pre náš zbor. 

V hasičskej zbrojnici dnes parkuje IVECO Daily, postavené na báze modelu 
65C15D so 7-miestnou dvojitou kabínou (6 + 1), s nádržou o objeme 750 l a výkon-
ným čerpadlom značky Magirus, ktoré má cenu viac ako 80 000 € a je 24 hodín 
denne pripravené na zásah. Nechceme privolávať červeného kohúta, ale keby ne-
dajbože, horelo, naši dobrovoľní hasiči budú na mieste požiaru rýchlo a spoľahlivo.  

Pozývame vás do novootvorených priestorov 
Kongresovo-informačného a poradenského centra s relaxačno-rekreačným komplexom

M
artinka G

álová   Zuzka O
strožanská                Tánička Ném

ethová              Katka Schreiberová               D
adka Zsufayová                     Zuzka Šidová                     Lenka Benková

v areál i Termálneho kúpal iska 
Vincov les s možnost'ou využitia 

krytého bazéna s masážnymi 
atrakciami a 36 °C teplou vodou. 

Osviežit' sa môžete chladenými 
nápojmi v bare pri bazéne.

Otvorené máme:
utorok‒piatok od 14.00 do 20.00 hod.

sobota‒nedeľa od 10.00 do 20.00 hod.

Pokoj a relax môžete zažiť už za 3 € 
(osoba) na 3 hod. pre návštevníkov nad 6 rokov. 

Tešíme sa na vašu návštevu!
Tento projekt 
podporil 
Program 
cezhraničnej 
spolupráce 
Slovenská 
republika – 
Česká republika 
2007–2013


